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ACTA NÚM. [...] 
 
 

Comissió de Transferència de Coneixements 
i de Projectes Estratègics: 
 
Francisco Javier Lafuente Sancho 
Jordi Carrabina Bordoll 
Anna Cros Alavedra 
Joaquín Gairín Sallán 
Ivan Martínez Flores 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huertas 
Roberto Risch 
Armand Sanchez Bonastre 
David Sánchez Solbes 
Alberto Teixidó Palazón 
José Tejada Fernández 
Maria Angeles Vázquez Castro 
Xavier Verge Mestre 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 22 de febrer  
de 2018, es reuneixen, en sessió ordinària, a 
la sala de juntes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, Javier Lafuente 
Sancho, els membres de la Comissió de 
Transferència de Coneixements i de 
Projectes Estratègics assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Jordi Hernández Sánchez i Virginia Luzón Fernández. 
 
No hi assisteixen Alaitz Echeondo Guallar, Daniel Franco Puntes, Amparo Huertas Bailén i David 
Montpeyó Garcia-Moreno. 
  
Hi assisteixen amb veu i sense vot Carme Nogués Sanmiquel, adjunta al Vicerectorat d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, Xavier Vallvé Sanchez, cap de l’Oficina de Valorització i Patents, i 
Xavier Ariño Vila, responsable de Projectes Estratègics. 
  
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  
2. Informe dels vicerectors. 
3. Modificació de la normativa de cànon a l’Escola de Postgrau. 
4. Informar sobre la fusió de l’EBT Kogenix/Klogene. 
5. Afers de tràmit. 
6. Torn obert de paraules.  
  
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
  
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB aprova, 
per assentiment, l’acta de la Comissió del 17 de gener de 2018. 
 
 
2. Informe dels vicerectors 
 
El president informa sobre la resolució de les avaluacions dels grups SGR i comenta que, atesa 
la deficient gestió de la convocatòria, ahir es va fer públic un comunicat conjunt de la UB, la UPC 
i la UAB de queixa de com s’havia avaluat la convocatòria. Tot seguit dona la paraula al vicerector 
de Recerca i de Transferència, el qual comenta i valora el resultat de la convocatòria dels grups 
SGR, a la qual la UAB va presentar 206 sol·licituds: 52 grups van demanar únicament el 
reconeixement com a grup SGR i 154 grups es van presentar per ser avaluats i obtenir 
finançament. Finalment la UAB ha rebut finançament per 63 grups de recerca, la qual cosa 
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suposa el 41 % de les sol·licituds. La distribució ha estat dolenta per als àmbits de ciències de la 
vida, de la salut i experimentals, i ha estat positiva per als grups de recerca de l’àmbit de les 
ciències socials i humanitats. Els diners rebuts són 2.167.000 euros. Probablement hi ha un 
efecte pervers dels centres CERCA i, per tant, cal lamentar la situació dels grups de ciències de 
la vida, de la salut i experimentals. D’això se’n poden extreure dues conclusions: que les 
universitats han quedat perjudicades en relació amb institucions alienes al sistema universitari 
català, i que dins del sistema universitari català la distribució econòmica dels recursos s’ha 
repartit de forma no equitativa i no emparada en dades objectives de producció i qualitat 
científiques. Això és el que va motivar que es fes el comunicat públic. Avui hi ha reunió del CIC, 
on aniran tots els vicerectors de recerca de les universitats catalanes, i es proposarà a la resta 
d’universitats que s’adhereixin al comunicat per tal que el Govern de Catalunya faci accions 
clares de recolzament de l’activitat de recerca de les universitats. El president continua explicant 
la reunió que va tenir amb el director general de Recerca, en la qual aquest va explicar al 
president la forma de puntuar els grups. El president va aprofitar per queixar-se de la forma de 
valorar les candidatures presentades, ja que no quedaven referendades per les dades objectives 
de producció i qualitat científiques de les diferents universitats.  
  
El president cedeix la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, que exposa que la 
resolució dels grups SGR ha perjudicat la proposta que es volia portar a aprovació de la Comissió 
d’Investigació, que consistia a adjudicar els tècnics de suport a la recerca (TSR) als grups SGR 
finançats. Hi ha 83 TSR, dels quals la UAB suporta el 75 % del sou (LG3). Hi ha 16 TSR amb 
contracte superior perquè el grup de recerca d’adscripció assumeix la diferència salarial entre el 
nivell LG3 i els nivells LG2 i/o LG1. Hi ha 3 TSR que no estan en cap SGR del grup dels 206 
presentats a avaluació a la convocatòria. 31 TSR estan adscrits a SGR amb finançament i 52 
TSR estan a SGR sense finançament o que no l’han sol·licitat. S’haurà de valorar la recol·locació 
en aquells casos en què grups de SGR finançats que no tenen TSR o en aquells altres 6 casos 
en què el grup té dos TSR; i aquells casos en els quals els grups no podran assumir el cost del 
cofinançament. Per tant, vol crear una subcomissió entre membres de la Comissió d’Investigació 
i de la de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics. Obre la possibilitat perquè hi 
hagi tres membres d’aquesta comissió que s’integrin en aquesta subcomissió de treball. Es 
presenten David Sánchez Solves, Raquel Piqué Huerta i Maria Ángeles Vázquez Castro. El 
vicerector de Recerca finalitza la seva exposició deixant constància que la disposició d’un TSR 
no és una circumstància consolidada d’un grup, sinó que ha d’estar condicionada a l’activitat del 
grup. 
 
Seguidament el president obre un torn de paraules i s’inicia un debat entre els membres de la 
Comissió sobre la valoració realitzada per l’AGAUR de la convocatòria dels grups SGR i sobre 
la gestió de l’adscripció i del finançament dels TSR.  
  
 
3. Modificació de la normativa de cànon a l’Escola de Postgrau 
 
El president dona la paraula al vicerector Sanchez, que explica que la competència per aprovar 
la proposta de modificació normativa correspon a la Comissió de Personal Acadèmic i 
d’Economia, però atesa la temàtica fora interessant que n’estigui informada la Comissió de 
Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics. S’està treballant en un acord de 
modificació del cànon de formació continuada i de postgrau per tal d’assimilar-la al cànon de 
recerca. Es vol aplicar un cànon del 22 %, tant si és formació continuada com recerca, el 12 % 
del qual anirà al centre que organitza o que fa l’activitat, i el 88 % restant anirà al pressupost 
general. A banda, qui vulgui utilitzar espais haurà de preveure al pressupost de l’activitat la 
despesa corresponent per disposar-ne. Aquests ingressos per a la UAB es distribuiran de la 
manera següent: el 50 % es destinarà al pressupost general i el 50 % a l’estructura que gestiona 
l’espai. Això es materialitzaria a través de la modificació dels articles 317 i 318 de la normativa 
acadèmica de la UAB.  
 
El president obre un torn de paraules on els membres de la Comissió debaten sobre el model del 
cànon en si com a eina d’ingressos, en relació amb la possible falta de competitivitat de diversos 
cursos i/o, en el seu cas, a la possibilitat d’aplicar excepcions en determinats conceptes que avui 
dia es graven. També es parla d’altres vies alternatives de finançament de la universitat que 
encara no s’han posades sobre la taula, com ara aplicar un cànon al cobrament d’ingressos per 
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convenis i contractes de l’article 83 de la LOU. També es parla sobre la idoneïtat o no de cobrar 
un lloguer sobre l’ús d’espais en aquest tipus de formació continuada. El doctor Carrabina 
demana que consti en acta la seva petició de modificar la redacció de l’article 317.8 i 318 de la 
normativa acadèmica de la UAB per fer-la mes entenedora. ora. 
 
 
4. Informar sobre la fusió de l’EBT Kogenix/Klogene 
 
El president dona la paraula al Sr. Vallvé, que informa que a instàncies del Dr. Chillón, en dates 
28 d’octubre de 2016 i 1 de desembre de 2016 aquesta Comissió i el Consell de Govern, 
respectivament, van aprovar la participació de la universitat, a través d’UABFIRMS,SL, en el 7,75 
per 100 del capital social de l’empresa Kogenix Therapeutics, Inc,, per valor de 1.162,5 US$, a 
través d’una compra de participacions socials per l’entitat instrumental creada amb aquesta 
finalitat (UABFIRMS, SL), en els termes establerts a l’informe preliminar sobre la proposta emesa 
per la comissió ad hoc de 20 d’octubre de 2016, que reconeixia a Kogenix Therapeutics, Inc. la 
condició d’empresa de base tecnològica (EBT) de la Universitat Autònoma de Barcelona. 
 
El grup de recerca del Dr. Chillón va fer els experiments, però els resultats van quedar 
inconclusos i es va decidir que Klogene, empresa americana, l’absorbís a través d’un procés de 
fusió. Amb aquest efecte, l’empresa absorbent disposava de 900.000 € perquè el grup de recerca 
de la UAB pogués seguint treballant des de la UAB. Es va proposar una fusió per adquisició on 
la UAB es quedava amb una participació del 3,85 % en el capital, respectant el contracte de 
transferència. Això es va portar a terme el 19 de desembre de 2017, i actualment es manté aquest 
contracte.   
  
 
5. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
6. Torn obert de paraules 
  
El doctor Carrabina comenta que com a Director d’un centre TECNIO ha tingut coneixement que 
hi ha gestions de finançament de transferència que en lloc de tramitar-les ACCIÓ les ha tramitat 
l’AGAUR i demana si aquesta dada es tenia coneixement ja que li hagués agradat que l’hagués 
conegut per haver estat informada : Director centre TECNIO. S’ha assabentat que una part dels 
centres TECNIO s’està comentar a vehicular a través de l’AGAUR no des d’ACCIÓ. Voldria saber 
que ha passat amb aquest convocatòria i si ha directrius polítiques perquè l’AGAUR faci gestió 
de recursos de transferència. Voldria que aquesta informació es digués als centres TECNIO. 
 
Ivan Martinez comenta que l’AGAUR gestiona convocatòries. Existeix una baralla entre ACCIÓ i 
DGR, ACCIÓ considera que el finançament d’universitats és competència de la DGR ja que ells 
solament finacien empreses i tot allò que ajudi a madurar empreses de les universitats, s’ha de 
fer a través de la DGR i per això la convocatòria de ‘producte’ i ‘llavor’ són competència DGR.  
  
 
A les 11.37 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari        Vist i plau 
         El president 
 


